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Geachte heer Corporaal, 

Op 28 april 2012 ontvingen wij uw schriftelijke vragen artikel 36 RvO betreffende de bomenkap 
in Houten-Noord. Onderstaand wordt achtereenvolgens ingegaan op uw vragen. 

Inleiding 
In eerste instantie willen wij in algemene zin ingaan op het vigerende bomenbeleid binnen de 
gemeente Houten. 
Tijdens de aanleg van Houten-Noord, zijn tweemaal zoveel bomen aangeplant als uiteindelijk 
nodig is. Houten kreeg hiermee snel een groen karakter. Er zijn toen snelgroeiers en duurzame 
bomen geplant. Als de bomen te groot worden en elkaar in de weg staan, dunnen we de helft 
uit, vooral de snelgroeiers. De duurzame bomen krijgen zo namelijk de kans om volledig uit te 
groeien en langere tijd te blijven staan. Kappen we niet, dan verstikken de bomen elkaar en 
houden de bomen niet de kwaliteit die wij voor ogen hebben. Daardoor ontstaat tevens een 
verhoogd risico op vorming van dood hout met alle gevaren van dien en uiteindelijk zullen de 
bomen dood gaan. 
Daarnaast komt het voor dat bomen indertijd niet op de juiste plaats zijn geplant of dat niet de 
juiste boom op een bepaalde locatie staat. Voorbeelden hiervan zijn bomen die direct boven het 
riool staan, waarbij de wortels van die boom in het riool groeien met als gevolg verstopping. 
Ook zijn er bomen geplant die wortelopdruk in de bestrating veroorzaken waardoor gevaarlijke 
situaties ontstaan. Dit was indertijd niet voorzien. Dit zijn allemaal redenen om bomen die nu in 
de openbare ruimte staan te verwijderen. Vaak herplanten wij dan bomen op locaties waar zij 
deze problemen niet meer veroorzaken 
Het komt ook voor dat bomen in een bomenrij te dicht op elkaar staan. Om op de lange termijn 
de kwaliteit te behouden is het nodig om deze bomen om en om te verwijderen. Wij beoordelen 
dan vooraf welke bomen de minste kwaliteit hebben en bepalen op basis daarvan welke bomen 
wij verwijderen. 

1. Kan het kaartje met de plannen voorafgaand aan de informatieavond op internet wor
den geplaatst? 
Wij willen graag de gelegenheid nemen om toe te lichten wat ons communicatiebeleid over het 
kappen van bomen is. Uitgangspunt is dat we direct betrokkenen, zoals omwonenden van een 
plek waar bomen worden verwijderd, persoonlijk informeren. Dit gebeurt door vooraf een brief te 
sturen met daarin meer informatie over de kap van bomen en een kaartje van de locaties met 
de te verwijderen bomen. Daarnaast staat de informatie ook op onze gemeentelijke website en 
plaatsen wij een artikel op de gemeentepagina in het Houtens Nieuws, voor overige geïnteres-
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seerden. In het geval er meerdere werkzaamheden gecombineerd worden in een straat of deel 
van een wijk, informeren wij direct aanwonenden per brief en nodigen ze uit voor een informa
tieavond. Dit is bijvoorbeeld het geval geweest in het project de Borchen. Een brief alleen is dan 
als communicatiemiddel niet toereikend om bewoners goed te informeren, gezien de diversiteit 
aan werkzaamheden. Daarnaast kondigen wij de informatieavond ook aan via de website en via 
de gemeentepagina in het Houtens Nieuws. Het vooraf aankondigen via website en gemeente
pagina is bij het project de Borchen helaas per abuis niet gebeurd. Het informeren over de bo-
menkap via een bewonersavond zal in de toekomst overigens wel steeds minder worden, om
dat we geen grootschalige reconstructies meer uitvoeren zoals voorheen wel het geval was. 
Gezien het bovenstaande is het antwoord op de vraag dus ja: voorafgaand aan een informatie
avond kunnen we de kaart(en) met plannen op internet plaatsen. 

2. Is het college bereid voortaan ter voorbereiding op de informatieavond de bewoners 
een brief te sturen met als bijlage het kaartje met de plannen? 
Hierboven hebben we ons communicatiebeleid uiteengezet: de communicatie richt zich primair 
op de direct aanwonenden van een locatie waar bomen gekapt worden. Dat houdt in dat de 
direct omwonenden een brief krijgen met een kaart als bijlage. De overige bewoners worden 
geïnformeerd via de algemene communicatiemiddelen zoals de website en de gemeentepagi
na 

3. Grootschalige kapacties raken de hele wijk, maar niet alle bewoners hebben een brief 
van de gemeente ontvangen. Is het college bereid voortaan alle bewoners te informeren? 
Er is geen sprake meer van grootschalige kapacties, zie ook de beantwoording van vraag 9. 
Het informeren van inwoners kan op allerlei manieren, niet alleen per brief. In het algemeen 
benaderen wij inwoners van het projectgebied persoonlijk en informeren wij overige inwoners 
via de gemeentelijke pagina en via de website. 

4. Bewoners snappen het beleid van de gemeente niet goed. Aan de Karekietweide bij
voorbeeld is drie weken geleden onderhoud gepleegd aan de bomen. Nu zijn die bomen 
allemaal weggehaald (12 stuks). Dat wekt onbegrip en verwarring. Wat is de overweging 
geweest voor deze werkwijze? 
De overweging is dat de projectgrenzen pas in een later stadium iets zijn vergroot, waardoor 
deze bomen toch konden worden meegenomen in het project. Vooraf was ingeschat dat hier
voor onvoldoende budget beschikbaar was Daarom is onderhoud verricht door het wijkteam 
Hadden wij dat eerder geweten, dan waren die onderhoudswerkzaamheden niet uitgevoerd. 

5. Het beleid van de gemeente is om bomen te kappen om ruimte te maken voor andere 
bomen. Te dicht groen moet worden voorkomen. Tijdens eerdere voorlichtingsbijeen
komsten werd gesproken over wijkers en blijvers. Maar als gekeken wordt naar de kapac-
tie in de Weiden, dan werden aan bijvoorbeeld de Gruttoweide alle 18 bomen weggehaald 
en aan de Weide alle 7 kastanjebomen. Is het college het met GroenLinks eens dat dit 
toch duidt op uitdunning zonder belang voor andere bomen? 
Het bomenbeleid is niet alleen gericht op het principe van de wijkers en blijvers, maar ook op 
het verwijderen van bomen die op een 'verkeerde' plaats staan (zoals op kabels en leidingen) of 
waar een verkeerde soort is geplant. Dit hebben wij ook altijd zo uitgedragen. Het gaat dus niet 
alleen om uitdunning. Op de Gruttoweide veroorzaakten de bomen dusdanige wortelopdruk dat 
er sprake was van kapitaalvernietiging van bestrating. Hier komen vijf bomen terug op plaatsen 
waar deze geen wortelopdruk kunnen veroorzaken. De kastanjebomen aan de Weide zijn ver
wijderd omdat ze bloedingsziekte hebben en daardoor een risico opleveren. Om deze reden zijn 
in deze wijk al eerder kastanjebomen verwijderd. Hier komen vier bomen terug. 
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6. De actie vindt plaats tijdens het broedseizoen. De gemeente geeft a l s toelichting dat dit 
onder voorwaarden mag volgens de Flora en Faunawet, maar hiermee wordt wel de sug
gestie gewekt dat bomen altijd gekapt kunnen worden als er geen nest wordt aangetrof
fen. Is het college het ermee eens dat deze kapactie eigenlijk te laat in het seizoen 
plaatsvindt en dat het wenselijk is om in vervolgprojecten eerder tot kappen over te gaan 
(januari, februari)? 
Wij zijn het niet met u eens dat deze kapactie te laat in het seizoen zou plaatsvinden. 
Het is niet mogelijk om alle projecten zo te plannen dat het kappen van bonnen in januari of 
februari plaats kan vinden. Dit is ook niet wenselijk omdat dat geen recht zou doen aan een 
goede communicatie met de bewoners. Wij willen hen graag betrekken bij onze plannen waarbij 
zij zoveel mogelijk inbreng hebben. Natuurlijk letten wij daarbij op de regels die in de Flora- en 
Faunawet staan en gaan wij hier op een juiste wijze mee om. 

7. Ondanks de goede intenties van de gemeente rond de communicatie, werden veel be
woners niet bereikt (doordat ze de media onvoldoende volgen). Toen het kappen begon 
werden de dag voor de kapactie de bomen gemarkeerd om de dag daarna verwijderd te 
worden. Is het college bereid deze termijn te vergroten tot drie werkdagen? Dan hebben 
bewoners die toch graag een boom willen sparen nog de mogelijkheid om in actie te ko
men. 
Wij zorgen er altijd voor dat wij bewoners informeren over de plannen in hun straat. Dat hebben 
wij bij de Borchen gedaan via een persoonlijke brief en een informatieavond. Ook in de Weides 
hebben wij daar vorig jaar uitgebreid over gecommuniceerd via een brief en informatiebijeen
komsten in het kader van Groot onderhoud Noord-Oost. En in april hebben we nogmaals een 
informatieavond gehouden. Wij zijn van mening dat dat voldoende is en dat bewoners op deze 
manier voldoende mogelijkheid tot inspraak hebben. Wij vinden het dan ook niet nodig om de 
markeringstermijn te verlengen tot drie werkdagen. 

8. In de wijk de Weiden wordt circa 1 op de 5 verwijderde bomen vervangen door een 
nieuwe. Staat de gemeente open voor bewonersinitiatieven om op eigen kosten bomen 
terug of bij te plaatsen? 
Wij staan open om onze plannen bij te stellen wanneer bewoners dat willen en wanneer dat ook 
mogelijk is. Daarom overleggen wij ook vaak al in een vroeg stadium met bewoners over onze 
plannen. Bewoners hebben vaak goede ideeën voor hun directe woonomgeving die wij goed 
kunnen verwerken in onze plannen. Als bewoners op eigen kosten een boom terug of bij willen 
plaatsen, willen wij daar graag aan meewerken. Uiteraard moet het wel passen binnen be
staand beleid en mogen andere bomen daardoor niet belemmerd worden in hun groei. Hierbij 
moet wel worden meegenomen dat wij het onderhoud van deze bomen uitvoeren omdat deze in 
onze openbare ruimte staan waar wij verantwoordelijk voor zijn. Wij kunnen deze verantwoorde
lijkheid niet aan bewoners overlaten. 

9. De plannen voor de grootschalige bomenkap in Houten-Noord dateren van eind 2010. 
In hoeverre zijn de kapplannen sindsdien aangepast onder druk van de bezuinigingen? 
Ons bomenbeleid is niet aangepast door de bezuinigingen. Wat wel is veranderd, is de wijze 
van uitvoering. De gemeenteraad heeft in 2011 besloten tot de volgende uitgangspunten voor 
het beheer van de openbare ruimte: veilig, functioneel en geen kapitaalvernietiging. Volgens 
deze nieuwe werkwijze gaat niet meer per definitie een hele wijk op de schop, maar pakken wij 
dié plekken aan die onveilig (dreigen te) worden of waar kapitaalvernietiging plaatsvindt als wij 
niet op tijd onderhoud verrichten. Dat de werkzaamheden in de Borchen nu lijken op een groot
schalig project is toeval. Alleen vanwege het feit dat binnen een klein gebied veel werkzaamhe
den moesten worden verricht voor meerdere disciplines (herstellen bestrating, verwijderen bo
men en afkoppelen van regenwaterafvoer), hebben wij ervoor gekozen dit als project aan te 
pakken omdat het efficiënter is. 
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10. Kan het college bevestigen dat er nu minder bomen gekapt zullen worden en er meer 
precisiewerkzaamheden zullen plaatsvinden in de overige wijken van Houten-Noord? 
Nee, wij kappen nu niet meer of minder bomen dan dat wij eerder van plan waren. Reden om 
bomen te verwijderen en/of vervangen is wanneer deze bomen niet volwaardig kunnen uit
groeien, risico's opleveren door veel dode takken of door wortelopdruk of wanneer een verkeerd 
soort op een bepaalde plaats staat. 

Een afschrift van deze brief wordt toegezonden aan de leden van de raad. 

Als u nog vragen heeft, kunt u contact met de heer Gerco Wicherson opnemen. Zijn directe 
telefoonnummer is 030 - 63 92 808. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van de gemeente Houten 
de secretaris, de burgemeester, 

rt.S. den Bieman loco 

6 
H.J.C. Geerdes, loco 
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